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ZÁPIS 
jednání odborné komise Rady města č. 5/2015 

Kulturní komise ,  
které se uskutečnilo 

v pátek 26. 6. 2015 od 18:00 hodin  
v Multifunk čním centru města Heřmanův Městec.  

(zasedací místnost 1. patro) 
 

 
Přítomni: Dalimil Nevečeřal, Mgr. Eva Bočková, Michal Dziedzinskyj, Gabriela 
Jirousková, František Pleskot, Mgr. Alena Tučková, Mgr. Marek Výborný, Mgr. Josef 
Wolf 
Omluveni: Tadeáš Kvis, Petr Hora, Josef Hlína 
Neúčast:  
Hosté: Otakar Volejník, Pavla Závodná 
  

1. Předseda komise seznámil členy s programem jednání, ke kterému nebyly 
předloženy žádné další doplňující návrhy. 

2. Na úvod jednání předseda komise představil hosta – Pavlu Závodnou 
z Východočeské galerie Pardubice, která přednesla své návrhy, jak by mohly 
být dále využívány prostory v židovském dvojdomku. Návrhy počítají s tím, že 
by se mělo jednat o výstavy soudobého umění renomovaných i mladých 
umělců. Plán výstav by měl brát v potaz tradiční výstavy a akce místních spolků 
a ZUŠ. Výstavy by mohly být doplněny workshopy pro děti i veřejnost. Bylo by 
možné také oslovit okolní školy a nabídnout jim celodenní program v HM 
včetně návštěvy galerie s programem.  

V souvislosti s plány na oživení prostor je třeba řešit technické vybavení pro 
výstavy i workshopy, investice do materiálů, propagace atd. Na závěr tohoto 
bodu jednání proto členové Kulturní komise i pan místostarosta vyzvali paní 
Pavlu Závodnou, aby do konce srpna předložila konkrétnější podobu koncepce 
provozu v prostorách židovského dvojdomku s rámcovým rozpočtem na 
jednotlivé výstavy, workshopy a propagaci v roce 2016. Při dalším jednání se 
bude komise věnovat konkrétnímu návrhu, který by následně mohl být 
předložen Radě města. 

3. V diskuzi k předchozímu bodu člen komise František Pleskot doporučil, aby 
byli osloveni další zájemci o práci kurátora či koordinátora akcí v židovském 
dvojdomku Předseda komise vyzval všechny členy Kulturní komise i hosta 
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jednání pana místostarostu, aby se pokusili oslovit další zájemce, kteří by 
rovněž předložili svůj návrh koncepce a rozpočtu. 

Člen komise Mgr. Marek Výborný navrhl uspořádat 2 atraktivní výstavy v roce 
(jarní a zimní) a další v době turistické sezony. Měly bychom činnost 
v židovském dvojdomku navázat na židovskou historii a památky. Padl také 
návrh pokusit se propojit židovský dvojdomek s galerií Cyrany na bázi 
edukativních programů.  

Cílem nové koncepce práce v židovském dvojdomku by mělo být zajištění 
finančního fondu v rozpočtu města. Proto je nutné předložit návrh koncepce 
s finanční rozvahou. 

4. Při dalším jednání proběhla rekapitulace výsledků bodů z předchozích jednání 
Kulturní komise.  

- Ve věci klavíru v synagoze předseda komise a pan místostarosta seznámili 
členy s nabídkou firmy pana Michala Klíže, který stávající klavír 
v synagoze prohlédl a navrhuje 2 varianty opravy nebo prodej jiného klavíru 
po generální opravě. Kulturní komise doporučuje, aby Rada města pověřila 
odborníky k posouzení nabídky, vyžádala si další nabídku a poté příp. 
vybrala variantu řešení. Kulturní komise doporučuje oslovit paní Výbornou, 
pana Kuhra, pana Horu, zástupce ZUŠ, příp. dalšího nezávislého odborníka. 
Termín – září 2015. 

- Předseda komise dále seznámil členy se smlouvou mezi městem a 
autokempinkem Konopáč o podmínkách provozu letního kina na Konopáči. 
Letní kino bude provozováno od 4.7. do 22.8.2015, autokemp umožní městu 
bezplatné užívání vybavení. Autokemp bude bezplatně užívat pozemek 
města k provozu stánku s občerstvením. Město uhradí autokempu pouze 
spotřebu el. energie.   

- Pan místostarosta seznámil všechny přítomné s aktuálním stavem příprav 
městských slavností a konzultoval s Kulturní komisí úpravy programu. 
Potvrdil také účast PS Vlastislav, DS Heřman a dalších oslovených spolků, 
ZUŠ, ZŠ ad. Probíhá realizace propagace slavností, která by měla být 
doplněna mj. také o reklamní spot promítaný v městském kině. 

- Předseda komise dále uvedl, že Rada města by měla v průběhu září 
projednávat novou koncepci dotací z rozpočtu města na rok 2016. Po 
stanovení návrhu koncepce a kritérií bude Kulturní komise vyzvána k jejich 
posouzení. 

- Na závěr tohoto bodu předseda komise upozornil členy na nové webové 
stránky města, které se zatím dotvářejí a doplňují. Následně by měli vybraní 
zástupci z řad organizátorů dostat přístupová práva pro zadávání kulturních 
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akcí do kalendáře. Městské kino bude mít nově samostatné webové stránky, 
které se v těchto dnech připravují, spuštěny by měly být od září. 

5. V diskuzi padl dotaz na pana místostarostu, zda je naše město v letošním roce 
zapojeno do Dnů evropského dědictví. Kulturní komise tímto vznáší dotaz na 
Radu města, aby ověřila, zda je Heřmanův Městec přihlášen a jaký je plán a 
zajištění akce. 

6. Na závěr diskuze vznesla Mgr. Eva Bočková dotaz na zástupce PS Vlastislav a 
DS Heřman, zda jejich další činnost nebude ohrožena nutností provozu jako 
samostatného zapsaného spolku. Odpovědí byla mj. obava, že tyto spolky, které 
měly původně svou samostatnou kapitolu v rozpočtu města, by mohly nyní 
přijít o značnou část finančních prostředků z důvodu přidělování financí 
prostřednictvím dotací. V tuto chvíli není jasné, v jaké výši budou dotace těmto 
spolkům schváleny. 

7. Jednání komise bylo ukončeno ve 20:30 hodin. Po dohodě členů komise bude 
termín dalšího jednání domluven operativně dle potřeby v průběhu září 2015. 

 

Zapsal: Dalimil Nevečeřal, v.r. 

 


